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IZ ČEBELARSKIH DRUŠTEV

Med dogodki, ki so se vrstili čez celo leto, je v sklopu kul-
turnega leta čebel in medu 2019 ČD Kočevje 21. novembra v 
Kulturnem centru Kočevje obeležilo 100-letnico organizira-
nega čebelarstva na Kočevskem po razpadu avstro-ogrske 
monarhije in nastanku nove države. Med samimi pripra-
vami na praznovanje pa se je izkazalo, da ima organizirano 
čebelarstvo na kočevskem območju še veliko starejše kore-
nine. Kot je razvidno iz zgodovinskih virov, je zagotovo sta-
rejše za 18 let, tako da se moramo že dejavno pripravljati na 
120-letnico čez dve leti.

Za nas čebelarje so praznovanja okroglih obletnic po-
membni dogodki, saj se ob takih priložnostih želimo spo-
mniti svojih starih čebelarjev, očetov in mentorjev. Čebe-
larsko društvo želi ohraniti izjemno dediščino čebelarstva 
na Kočevskem in s tem ohraniti zgodovinski spomin, kar 
nam daje zagon za naprej. V počastitev obletnice smo z 
Markom Alaufom, podpredsednikom ČZS, podelili odličja 
Antona Janše ter priznanja ČD Kočevje. V kulturnem pro-
gramu so sodelovali Kulturno športno društvo Predgrad in 
Moški pevski zbor Svoboda. Mihael Petrovič ml. je predsta-
vil bogato zgodovino čebelarstva na Kočevskem. Nagovoru 
predsednika društva Jurija Majerleta sta s slavnostnima go-
voroma sledila še Marko Alauf in dr. Vladimir Prebilič, žu-
pan Občine Kočevje. Odločitev občine za proglasitev temat-
sko kulturnega leta na temo čebel in medu je še dodatno 
priznanje čebelarjem za dolgoleten trud na več področjih.

Čebelarji skrbimo za prepoznavnost svoje blagovne 
znamke Kočevski gozdni med, skrbimo za naravno okolje 

na Kočevskem, za pašne razmere, skrbimo pa tudi za tradi-
cijo in dobro ime čebelarjev, ki so prepoznani daleč naokoli. 
ČD skrbi za izobraževanje svojih članov, pri tem pa je najpo-
membnejša zdravstvena oskrba čebeljih družin z vključeva-
njem medenih izdelkov v zdravo prehrano in izmenjav do-
brih čebelarskih praks. V sklopu prireditve so bile podeljene 
še nagrade fotografskega natečaja za naj fotografijo na temo 
čebel in medu. Na natečaj je prispelo 14 fotografij. Komisija 
je nagrado za prvo mesto podelila avtorici Mariji Zupančič za 
fotografijo z naslovom Lačna. Drugo mesto je zasedla foto-
grafija Le kam naj odletim avtorice Natalije Šveigl, tretje mesto 
pa fotografija Prezgodaj rojena avtorja Pavla Majerleta.

Jurij Majerle, predsednik ČD Kočevje

100 let organiziranega čebelarstva na Kočevskem  
in priprave na 120-letnico
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Sredi maja, dan pred svetovnim dnevom čebel, je Janko 
Prebil, horjulski župan in predsednik ČD Dolomiti Polhov 
Gradec, v družbi Simona Zajca, ministra za okolje in prostor, 
dobro dosedanje sodelovanje med občino in ministrstvom še 
nadgradil in na strehi stavbe ministrstva v centru Ljubljane 
postavili dva nakladna panja. S tem je želel opozoriti na po-
men čistega okolja, saj so čebele izredno pomemben del na-
šega življenja, pa čeprav se običajno tega niti ne zavedamo.

Njihova ključna naloga pri ohranjanju raznovrstnosti 
kmetijskih pridelkov in plodov, ki nam jih daje narava, je 
v opraševanju, ki ga opravijo, medtem ko letajo s cveta na 
cvet. Na začetku septembra pa je ministrstvu izročil med, 
ki so ga pridelale prav te čebele v Ljubljani.

Minister Simon Zajc je izrazil zadovoljstvo ob takšnem 
sodelovanju, ki poudarja pomen čebel in drugih opraševal-

cev v naših življenjih, pa naj gre za urbana središča, kot je 
streha na stavbi ministrstva za okolje in prostor sredi Lju-
bljane, ali vasi oziroma naravna okolja, kjer sicer običajno 
srečujemo čebelnjake.

Uspešna prva sezona urbanega čebelarjenja
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